
47 Szerda, 1980. május 28. 

Választási Kilencvenkét pályamű 
Á t a d t á k a MÉM dtfatt 

Az országban, s Csongrád megyében folytatódtak teg-
nap, kedden a választási gyűlések. A képviselőjelöltek ta-
lálkoztak a választókerület lakosainak képviselőivel. és 
kölcsönös haszonnal gondolatokat cseréltek. összeállítá-
sunkban megyei választási gyűlésekről tudósítunk, s kép-
viselőjelöltet mutatunk be. 

Takács Imréné 
a Szegedi Ruhagyárban 

Szabó Sándor és dr. Rusz Márk 
Bordányban 

A Szegedi Ruhagyárban 
rendezték meg tegnap a 4-es 
számú országgyűlési válasz-
tókerület gyűlését. Résztve-
vőit — a Himnusz elhangzá-
sa után — a Ságvári Endre 
általános iskola diákjai kö-
szöntötték műsorukkal. 

Az elnökségben helyet fog-
lalt dr. Bánfalvi József, az 
MSZMP Csongrád megyei bi-
zottságának tagja, dr. Csonlca 
István, az MSZMP városi bi-
zottságának osztályvezetője. 
Szabó G. László, a megyei 
tanács elnökhelyettese, dr. 
Csikós Ferenc, a városi ta-
nács vb titkára, dr. Lednicz-
ki András, a népfront me-
gyei bizottságának munka-
társa, dr. Dobóczky Károly-
né. az SZMT titkára, vala-
mint a ruhagyár és a textil-
müvek vezetői. 

A gyűlés résztvevőit Kul-
csomé Kiss Piroska, a Haza-
fias Népfront városi bizott-
ságának titkára köszöntötte, 
majd dr. Perjési László, a 
megyei tanács elnöke mon-
dott beszédet. 

Többek között vázolta a 
most zárult tanácsi ciklus 
eredményeit Ez idő alatt 
Csongrád megyében több 
mint 33 ezer lakás épült fel, 
400 kilométerrel bővült az 
ivóvízhálózat, 60 kilométer 
belterületi út épült, vezeté-
kes gázt kapott Csongrád, 
Makó, Szentes és Üllés is, 
három ú j híd szeli á t folyó-
inkat, a Tiszát és a Marost, 
ú j postaközpont működik 
Szegeden, és még sorolhat-
nánk. A gyűlés szónoka Szólt 
a gyermekintézmények fejlő-
déséről is. Köszönetet mon-
dott azért az önzetlen társa-
dalmi összefogásért, amely-
nek része van abban, hogy 
rna 900 bölcsődei és 6 ezer 300 
óvodai hellyel több van a 
megyében, mint nyolc évvel 
ezelőtt. Utalt meglevő gond-
jainkra is: a lakáshiány eny-
hítése érdekében öt év alatt 
mintegy 3 ezer 800 lakás épül 
majd fel. Az eddigi lehetősé-
geken kívül az albérlők há-
za. az elemekből építhető 
családi házak is az otthon-
teremtés ú j tormái lesznek. 
Indokolt a kereskedelmi há-
lózat, az egészségügyi és szo-
ciális ellátás fejlesztése és a 
gyermekintézmények bővíté-
se. S hogy a nem kevés erő-
feszítésnek megvan mindig 
az eredménye, bizonyítja: 
magyar űrhajós is eljutott a 
kozmoszba — fejezte be be-
szédét a megyei tanács el-
nöke. 

Ezután Takács Imréné, a 
körzet országgyűlési képvi-
selőjelöltje, a Szegedi Textil-
müvek dolgozója szólt. Köz-
vetlen hangon elmondta: 
immár hagyomány, hogy a 
ruhagyárban találkozik vá-
lasztóival. Tíz éve állt elő-
ször a gyár dolgozói elé, de 
most, harmadik jelölése al-
kalmával is ugyanazt az el-
hivatottságot érzi a párt po-
litikája és a népfront prog-
ramja iránt. Beszélt a vá-
lasztási időszakban elért 
gazdasági eredményekről, a 
lakosság életkörülményeinek 
fejlődéséről. Az országgyűlés 
munkáját elemezve megem-
lítette: ez idő alatt 24 ú j 
törvény született. A bizott-
ságok közül a szociális és 
egészségügyi bizottság mun-
káját vázolta részletesebben 
a képviselőjelölt, hiszen ő 
maga is ott tevékenykedett. 
Vizsgálták a munkaegészség-
ügy fejlettségét, tárgyaltak a 
Balaton védelméről, az egész-
ségügyi integrációról, a reha-
bilitációról, az alkoholizmus 
elleni küzdelemről. 

Takács Imréné a választó-
kerületében végzett munká-
járól is beszámolt, amely 
éppúgy magában foglalta a 
lakásszigetelés, mint a kór-

ház szülészeti osztályának, a 
dorozsmai cigánytelep föl-
számolásának gondjait. És a 
jövő? El szeretné intézni, 
hogy a dorozsmai öregek 
napközi otthont kapjanak és 
a könnyűiparban dolgozó nők 
munkakörülményei javulja-
nak. 

Beinschroth Józsefné, ta-
nácstagjelölt felszólalásában 
megerősítette az öregekkel és 
a dolgozó nőkkel való törő-
dés társadalmi fontosságát. 
Erményi Lajos pedig a nép-
front képviselőjeként kérte 
a választókat, szavazzanak 
bizalmat jelöltjüknek. 

A gyűlés az Internacionálé 
hangjaival zárult. 

Bordány lakói, a községi 
tanács és a társadalmi szer-
vek vezetői, tagjai, a ter-
melőszövetkezet és a szak-
szövetkezet dolgozói zsúfo-
lásig megtöltötték tegnap, 
kedden délután a bordányi 
művelődési ház nagytermét, 
ahol a 8-as számú ország-
gyűlési választókerület vá-
lasztási gyűlését tartották. 
Az elnöklő dr. Vratán 
György, a Hazafias Népfront 
községi bizottságának elnöke 
köszöntötte Szabó Sándort, a 
megyei pártbizottság titká-
rát, Szabó G. Lászlót, a me-
gyei tanács elnökhelyettesét, 
dr. Somogyi Ferencet, a já-
rási pártbizottság első titká-
rát, Fodor Istvánt, a járási 
hivatal elnökét, Rádily Ve-
limirt, a megyei népfront el-

nökségének tagját és dr. 
Rusz Márkot, a deszki tüdő-
gyógyintézet főorvosát, a ti-
zenegy községet átfogó 8-as 
számú országgyűlési válasz-
tókerület képviselőjelöltjét. 

A Himnusz és a község 
fiataljainak rövid műsora 
után Szabó Sándor, a megyei 
pártbizottság titkára, a gyű-
lés szónoka belpolitikai éle-
tünk aktuális kérdéseiről, a 
választások jelentőségéről, a 
szövetkezeti mozgalom ered-
ményeiről szólt. Majd dr. 
Rusz Márk, a választókerü-
let jelöltje kért szót, s meg-
köszönte választói bizalmát. 
Választókerülete községeinek 
eddigi eredményeit is ele-
mezve, vázolta a továbbfej-
lődés útját . A választási 
gyűlés hozzászólásokkal zá-
rult. 

Képviselőjelöltjeink 

Hasznosítható-e a kukori-
caszár a szarvasmarha-prog-
ramban? Megszervezhető-e a 
traktorok karbantartása a 
gépkocsiéhoz hasonló szet-
vizrendszerben? Hogyan 
használhatóak föl jobban a 
tej alkotó részei a krémsaj -
tok gyártásában? — ilyen 
és ehhez hasonló kérdések-
re feleltek igennel tanul-
mányaikban azok a mező-
gazdasági és élelmiszeri oari 
szakemberek, akik részt 
vettek idén a miniszteri ju-
talom elnyerésére kiírt 
MÉM-pályázaton. 

A MÉM célja az volt, 
hogy mozgósítsa a tárca te-
rületén dolgozó szakembe-
reket a hozamokat növelő, 
minőséget javító és a kül-
földi eredményeket megho-
nosító eljárások kidolgozá-
sára. Az egyetemek érdek-
lődését mutat ja , hogy a föl-
hívásra 92 pályamű érkezett 
be a minisztériumba, töbl>-
nyire a takarmánygazdál-
kodás. az újszerű szervezési 
eljárások és a környezetkí-
mélő módszerek t émájába n 

A pályaműveknek csaknem 
a fele a gyakorlatban ís 
megvalósítható, közvetlenül 
gazdasági célt szolgáló ku-
tatási eredmény. Ezek közül 
a zsűri Debreceni Béla, An-
tal József. Búzás István, 
Fekete Attila, Nagy Mihály, 
Sípos Sándor és Sváb Já-
nos egyetemi tanárok, illet-
ve mezőgazdasági kutatók 
munkájá t tartotta legsikere-
sebbnek. Közös tanulmá-
nyuk a szántóföldi növé-
nyek műtrágyaigényének 
számítási módszereivel fog. 
lalkozik, s olyan javaslatot 
tartalmaz, amelynek gya-
korlati bevezetésével elér-
hető, hogy a szántóföldi nö-
vények se több, se keve-
sebb műtrágyát ne kapja-
nak a szükségesnél. Ezt a 
munkát a MÉM 40 ezer fo-
rinttal jutalmazta. 

A fődíjon kívül még hét 
pályamunkát részesítettek 
elismerésben. A jutalmakat 
Romány Pál mezőgazdasági 
és élelmezésügyi miniszter 
adta át kedden a MÉM-ben. 

(MTI) 

— Mi változott az életé-
ben, amikor először ország-
gyűlési képviselőnek válasz-
tották? 

— Mondjam úgy. hogy ko-
rábban nem forgolódtam 
„magasabb" körökben? Az-
óta megszoktam, jóval bát-
rabban merek bemenni bár-
hová. Még több lett az el-
foglaltságom. Én nem írofk 
ki fogadóórát. Ha valaki 
beszélni akar velem, meg-
kereshet bármikor, a lakáso-
mon is, a munkahelyemen 
is. 

— Mi az. amit sikernek te-
kint eddigi képviselői mim-
kajában? 

— Mindig nagyon örülök, 
ha sikerül elintézni valamit, 
amit a választóim kémek. 
Több ilyen eset volt, ami-
kor a népgazdasági érdekek 
is lehetővé tették, hogy pél-
dául. a tervezettnél előbb 
elkészüljön valami. Sikernek 
könyveltem el a pusztamér-
gest bekötő út megépítését, 
amelyet eredetileg 1981-re 
terveztek, de végül még 
1978-ban elkészült. Az ásott-
halmi gyermekotthonhoz 
nem jár be a busz. Az ott 
dolgozó asszonyok bicikli-
vel, motorraL kénytelenek ki -
járni a faluból. Felkeres-
tem a Volán. 10. sz. Vál-
lalat igazgatóját és ígéretet 
kaptam, hogy idén szeptem-
bertől érinti majd a busz-
járat a gyermekotthont. Egy 
buszfordulót kellett meg-
építeni. a munkát vállalta 
a Volán, egyik szocialista 
brigádja. Utak felújítása, 
szélesítése, a buszmenetrend 
változtatása, ezek típusese-
tek. Most van folyamatban 
Mórahalmon és környékén 
egy felmérés a vezetékes gáz 
bevezetésének lehetőségeiről. 
A határ közelében van egy 
gázmező, amelynek egy része 
Jugoszláviába is átnyúlik. 
Ezután dől el, hogy lesz-e 
ebből Mórahalmon gázfű-
tés. 

— Mórahalmon lakik, itt 
is dolgozik. Nem hajlik job-
ban a szülőfalu felé a keze, 
mint a többi községek fe-
lé? 

— Nemcsak Mórahalom 
választott képviselőnek. El-

Bibók 
Istvánné 

1939-ben született. Foglal-
kozása: állattenyésztő. 1960 
óta tagja a Vörös Október 

Termelőszövetkezetnek. 
1968 óta tagja a mórahal-
mi tanács végrehajtó bi-
zottságának. 1975 óta or-

szággyűlési képviselő. 

megyek a többi községbe is 
minden nagyobb eseményre. 
Igyekszem ott lenni minden 
falugyűlésen, zárszámadáson. 
Emberekkel találkozom, ott 
vagyok, ahol a helyi problé-
mákat felvetik. 

— Amit elintézett a vá-
lasztóinak, arra volt is pénz, 
meg is lehetett szervezni. 
Miért kell ilyesmihez még-
is a képviselő közbenjárá-
sa? 

— Akárhová mentem, be-
mutatkoztam, mindenütt azt 
tapasztaltam, hogy a kép-
viselőnek van tekintélye. Ta-
lán azért. 

— A termelőszövetkezet-
ben milyen munkát végez? 

— A esi be keltetőnek va-
gyok a vezetője is. a mun-
kása is. Nagyon jó a kap-
csolatom a termelőszövetke-
zet vezetőivel. Ezenkívül —, 
mivel kis téesz a miénk —, 
a személyzeti munkát is el-
látom. 

— Nyilván rengeteget dol-
gozik. A családja mit szól 
ehhez? 

— Jó fé r j nélkül nem le-
hetne ezt csinálni. Segíte-
nék, amiben tudnak. Van 
egy 17 éves kislányom. Kö-
zépiskolába jár. Nyolcan 
voltunk testvérek. A szü-
leim korán meghaltak, két 
öcsémet mi neveltük, míg 
meg nem házasodtak, külön 
nem költöztek. Utána fog-
tunk csak házépítésbe ma-
gunknak. 

Milyen tervei varrnak ar-
r a az időre, ha ú j r a meg-
választják? 

— Útravalót már kaptam 
a jelölő gyűlések során. Do-
maszéken nincs óvoda. Zá-
kányszéken még nincs a fa-
luban iskola. Röszkén foko-
zatosan romlik az ivóvíz, az-
zal is kellene valamit csi-
nálni. 

— Mit rangsorolna első 
helyre? 

— A domaszéki óvodát. 
— Kapott valamilyen el-

ismerést a választóitól? 
— Aminek nagyon örül-

tem: azt mondták, nem vál-
toztam meg, ugyanolyan 
egyszerű vagyok, mint ami-
kor megválasztottak. Arra 
kértek, maradjak meg ez-
után is ilyennek, hogy min-
dig bizalommal fordulhas-
sanak hozzám. 

T. I. 

Népi ellenőri javaslatok 

A takarékosabb 
üzemanyag-felhasználásért 

S metró segít a vasútnak 
Budapesten, az észak—déli metró ú j sza-

kasza nemcsak a peremkerületek közle-
kedését javítja, segít a vasútnak is, oly-
annyira. hogv átalakították a Budapest— 
Lajosmizse—Kecskemét vonat menetrendi 
szerkezetét. A kedvező metrócsatlakozásra 
alapozva, az ú j menetrend szerint mind-
össze három pár vonat megy be a Nyu-
gati pályaudvarra — amelyet nagyban te-
hermentesít ez az intézkedés —. s további 
tizenhárom pár ingavonat végállomása 
Kőbánya—Kispest lesz. A menetrend mó-
dosítását egyeztették a BKV-val. amely 

ennek megfelelően gondoskodik a vona-
tokkal érkező utasok továbbszállításáról. 

A vasút és a metró kőbányai találkozása 
nyomán az ú j menetrend életbe lépésétől, 
vasárnaptól nemcsak a személy-, hanem 
a Budapestre tartó expressz- és gyorsvo-
natok is megállnak Kőbánya—Kispest ál-
lomáson. Jóllehet. Kőbányáról a vonatok 
és a metrószerelvények körülbelül azonos 
idő alatt érnek a városközpontba, a met-
ró — s a kőbányai autóbusz-csomópont — 
azonban kedvezőbb csatlakozási, tovább-
jutási lehetőséget teremtett. 

Nem veszett kárba a rek-
lámköltség: 60 százalékkal 
emelkedett az utóbbi eszten-
dőben az ÁFOR-nak átadott 
íáradtolaj mennyisége, a 
Volán Tröszt vállalatai pe-
dig motorolaj-szükségletük 
csaknem 20 százalékát az 
olaj regenerálásával terem-
tik elő — állapították meg 
a népi ellenőrök a közel-
múltban zárult utóvizsgálat 
során. A KNEB és a terüle-
ti NEB-ek félezer szakértő-
je, társadalmi munkatársa 
mérte föl. hogy az 1976-os 
alapvizsgálat óta javult-e a 
bizonylati fegyelem. keve-
sebb-e a pazarlás, takaréko-
sabban bánnak-e a benzin-
nel, gázolajjal, motorolajjal, 
kivált a közúti gápjármüvek, 
a munka- és az erőgépek 
üzemeltetői, amelyeknek az 
évente fölhasznált mintegy 

6 millió tonna folyékony 
üzemanyag egyharmada jut. 
Az utóvizsgálatnál azt is ta-
pasztalták, hogy a KPM ál-
tal kidolgozott közúti gép-
járműnormák alkalmazása 
általánossá vált, ám gyakor-
ta előfordul, hogy az alap-
normák bővítésére a rende-
letben is megjelölt tényező-
ket — az időjárást, az ú t -
minőséget, a forgalmi viszo-
nyokat — figyelembe véve 
indokolatlanul fellazítják az 
egyébként sem szűk fogyasz-
tási normákat, A gazdálko-
dó szervezetek közül, főként 
az állami vállalatok vizsgál-
tak felül és módosították az 
anyaggazdálkodással kapcso-
latosan a korábbi hiányos 
ügyvitelt, de továbbra sem 
kielégítő a helyzet a mező-
gazdasági nagyüzemekben. 

JEMENI DELEGÁCIÓ 
MOSZKVÁBAN 

Az SZKP Központi Bi-
zottsága, a Szovjetunió Leg-
felsőbb Tanácsának Elnöksége 
és a szovjet kormány meghí-
vására kedden hivatalos bará-
ti látogatásra Moszkvába ér-
kezett Ali Nasszer Moham-
med, a Jemeni Szocialista 
Párt Központi Bizottságának 
főtitkára, a JNDK Legfel-
sőbb Népi Tanácsa Elnöksé-
gének elnöke, miniszterel-
nök. 

LEVERTÉK 
A FELKELŐKET 

A dél-koreai hadsereg ala-
kulatai kedden hajnalban 
háromórás küzdelem után 
visszafoglalták a felkelőktől 
Kvangzsu városát. A felke-
lők — akik a tartományi 
kormány épületében bariká-
dozták el magukat — heves 
ellenállást tanúsítottak a he-
likopterek és harckocsik tá-
mogatásával támadó ejtőer-
nyősökkel és gyalogosokkal 
szemben. 

HONECKER 
KUBÁBA UTAZOTT 

Erich Honecker, a Német 
Szocialista Egységpárt Köz-
ponti Bizottságának főtitká-
ra, a Német Demokratikus 
Köztársaság ÁUamtanácsa-
nak elnöke kedden párt- és 
állami küldöttség élén hiva-
talos baráti látogatásra Ber-
linből Kubába utazott. A de-
legáció Fidel Castrónak, a 
Kubai Kommunista Párt KB 
első titkárának, az Államta-
nács és a Minisztertanács el-
nökének meghívására tesz 
látogatást Kubában. 

DR. OTTO LAMBSDORFF 
ELUTAZOTT HAZÁNKBÓL 

Dr. Otto Lambsdorff, a 
Német Szövetségi Köztársa-
ság gazdasági minisztere, 
aki Veress Péter külkeres-
kedelmi miniszter meghívá-
sára tartózkodott Magyaror-
szágon, kedden délután el-
utazott Budapestről. Eluta-
zása előtt az NSZK gazda-
sági miniszterét fogadta Pú-
ja Frigyes külügyminiszter. 

1IUA KUO-FENG 
TOKIÓBAN 

Kedden délután egyhetes 
hivatalos látogatásra a ja-
pán fővárosba érkezett Hua 
Kuo-feng, a kinai Államta-
nács elnöke, hogy viszonoz-

• za Ohira Maszajosi kor-
mányfő tavaly decemberi 
pekingi utazását. Tizenkét 
fős kíséretének tagja Ku 
Mu miniszterelnök-helyettes 
és Huang Hua külügyminisz-
ter. 

POZSGAY IMRE 
HAZAÉRKEZETT 

SZÓFIÁBÓL 
Todor Zsivkov, a BKP 

Központi Bizottságának első 
titkára, az Államtanács el-
nöke, hétfőn este Szófiában 
fogadta a szocialista orszá-
gok kulturális miniszterei-
nek tizedik tanácskozásán 
részt vevő küldöttségek ve-
zetőit. A találkozón a részt-
vevők nevében Pozsgay Im-
re kulturális miniszter, a 
magyar küldöttség vezetője 
mondott köszönetet a szívé-
lyes vendéglátásért és a ta-
nácskozás kitűnő megszer-
vezéséért. Pozsgay Imre. teg-
nap hazaérkezett Szófiából. 


